
Kære
arbejdsgiver
/institution
Mit barn er anbragt

Din forståelse er
vigtig!

Hvis du har brug for at vide mere
om min situation, så spørg mig
endelig. Der kan dog være emner,
der er så private, at jeg ikke ønsker
at dele dem.

Hvis du ønsker mere konkret viden
om anbringelsesområdet,
paragraffer osv., er der mulighed for
at ringe til forskellige rådgivninger.

F.eks.:

FBU ForældreLANDSforeningen
FBU-LINIEN

tlf. 70 27 00 27

Den Uvildige Konsulentordning
på Handicapområdet

DUKH
tlf. 76 30 19 30

Ifølge Danmarks Statistik
(2023) bor 13.876 børn
og unge i Danmark ikke
hjemme hos deres
forældre, men er anbragt
uden for hjemmet.

Det svarer til at ca. 1 % af alle
børn og unge bor i en plejefamilie,
på et opholdssted eller et
børnehjem.
 
Der er mange forskellige grunde til,
at et barn ikke bor hos sine
forældre. Forældrene kan have
vanskeligheder, der gør det svært
at opfylde deres børns behov i
hverdagen.

Nogle børn kan desuden have så
store udfordringer, at det kræver
professionel støtte.



”Først efter et år
på min uddannelse finder

jeg ud af, at der er to
andre forældre, som også

har et anbragt barn…”

Vores forskellige
historier
Det kan være svært at tale om det
at være forælder til et anbragt barn.

Hvis jeg deler mine oplevelser med
andre, frygter jeg, at de måske tror,
at jeg slår mine børn eller er
misbruger. Derfor vælger jeg ofte at
tie frem for at åbne op og tale om
det.

Selv om mit barn ikke bor hjemme
hos mig, er jeg stadig forælder. Jeg
har både samvær og deltager i
mange møder med kommunen og
det sted, hvor mit barn bor, for at
kunne følge med og stadig være en
aktiv del af mit barns liv.

Hvad kan du gøre for
mig som forælder?
Gode råd til arbejdsgiver/institution

Det vil være en stor hjælp, hvis du
viser interesse for min situation og en
forståelse for, hvilken betydning det
kan have for mit arbejde/studie.

Hvis samværene med mit barn ligger i
arbejdstiden, så hjælp mig til at få
tilrettelagt min arbejdstid/mit studie,
så jeg ikke skal vælge mellem mit barn
og mit arbejde/studie.

Hvis jeg er indkaldt til et møde om mit
barn i arbejdstiden, vil jeg undersøge,
om det er muligt at lægge det uden for
arbejdstid. Kan det ikke lade sig gøre,
hjælp mig gerne med at få omlagt min
arbejdstid, så jeg ikke skal vælge
mellem arbejde og mit barn.

Hvis jeg i en fortrolig samtale fortæller
om mit barn eller min situation, er det
fordi, at jeg har tillid til, at du passer
på mig og mit barn. Jeg vil gerne
vælge selv, hvilke medstuderende og
kolleger, jeg også viser denne tillid.

”I en jobsamtale
siger jeg ikke

noget om mine børn…”

Desværre er kommunen ikke altid
fleksibel med tidspunktet for
møderne, og samværene planlægges
nogle gange uden hensyn til mit
arbejde eller studie, så jeg kommer i
klemme som forælder.

“Uanset hvad jeg gør,
er det som om,

jeg er stemplet på
forhånd som et dårligt

menneske...”

“Mit barn er et svagt
punkt, og det presser

mig meget...”


